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Vorbasse Skole Skolebestyrelsesmøde Møde 

4 
Ugedag: Onsdag Dato: 9.12.2020 Fra 17.30 Til 21.30 

Mødested: Personalerummet på Vorbasse Skole 

Deltagere: Charlotte Brun Klausen van Kouwen, Charlotte Fyhn Milland, Gitte Thomsen, Jonas Lorent-

sen, Line Møller, Randi Thomsen, Lene Bjerrum, Lisbet Steen Mortensen, elevrepræsentant og Torben 

Precht Jensen 

Evt. andre deltagere:  

Evt. fraværende: Susanne Østbjerg Kargo, Jørgen Ulrik Dencker Andresen 

Referent: Torben Precht Jensen 

De grå felter er mødereferat. 

 

Dagsorden: 
 

Indgået post:  

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 

2. Nyt fra formand/næstformand 

Til orientering 

 - Charlotte og Ulrik har deltaget i Skole og Forældres årsmøde. Charlotte deltog i drøftel-

ser af AULA og brugen heraf. Det har givet anledning til at Charlotte foreslår, at vi tager 

AULA op igen og sætter fokus på retningslinjer for brugen heraf.  

3. Nyt fra elevrådet 

Til orientering 

 Følgende har været drøftet på elevrådsmøde 

- Trafikkampagne. Det er elevernes oplevelse, at det har været gavnligt, at der er sat fokus 

på trafiksikkerhed. 

- Mobilfrikvarter. Projektet er slut. I forlængelse af forskningsprojektet, har eleverne på 

mellemtrinnet brugt resultaterne af undersøgelsen til at lave mobilregler i klyngen. Det er 

aftalt at den ene pause er mobil-fri. Projektet har medført at færre elever bruger mobil i 

skoletiden. Man kan læse om projektet her. Link: Mobil-fri-kvarter 

- Corona forholdsregler er drøftet. Elevrådet har drøftet ideer til, hvordan man kan få alle 

til at være mere opmærksomme på at overholde retningslinjer. 

4.  Nyt fra skolen 

Til orientering 

 - Status om projekt vedrørende forebyggelse af rygestart blandt unge. Som et led i kampag-

nen kan forældre i udskolingen lave røgfri aftaler med deres børn. Der ses i dette skoleår 

en markant stigning i antallet af forældre og børn, som har lavet røgfri aftaler. Der er ind-

gået aftaler for over 50% af elevernes vedkommende på Vorbasse Skole.  

- Der er orienteret om, hvordan vi afvikler juleafslutning, julekoncerter, lucia-optog mv. så 

forholdsregler ifm. Covid19 overholdes. 

- Mellemtrinnet har afsluttet 2. projektforløb. Produkter er udstillet på gangene - foldebøger 

og mindetavler. Der er lavet fremvisninger i klasser. Det har været et vellykket forløb. I 

pausen er bestyrelsen på rundgang på skolen og ser udstilling.  

- Der er orienteret om bygningsgennemgang mhp. planlægning af kommende års vedlige-

holdelsesarbejde. 

5. Høring vedrørende kommunalt specialtilbud 

Høringsmateriale udsendes den 3.12.2020 

Til drøftelse og beslutning 

 Skolebestyrelsen tilkendegiver i høringssvaret, at man er positiv overfor den foreslåede placering 

og mener det er godt, at de elever, som nu er visiteret til Behandlingsskolerne/Chrysalis kan for-

https://www.sdu.dk/da/om_sdu/institutter_centre/iob_idraet_og_biomekanik/forskning/forskningsenheder/active_living/forskningsprojekter/mobil
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sætte i det nye special-tilbud, uden at der ændres ved visitationerne.  

Der er i bestyrelsen en bekymring for om elever, som har behov for både behandlings- og special-

skoletilbud fremover vil kunne få den hjælp, der er behov for. Bestyrelsen er bekymret for om fa-

milieafdelingen har kapacitet og ressourcer til at løfte denne opgave.  

Der udtrykkes ligeledes bekymring for om opgaven kan løses tilfredsstillende i det nye specialtil-

bud med den vedtagne besparelse.  

6.  Status vedrørende Covid 19 

Til orientering og drøftelse 

 Der er orienteret om status vedrørende Covid 19. 

Det har hidtil ikke været nødvendigt at hjemsende klasser pga. Covid 19 tilfælde. Der er i den ak-

tuelle situation, hvor restriktioner skærpes i flere kommuner, særligt fokus på forholdsregler for at 

forbygge smittespredning blandt skolens elever og ansatte.  

Der er nu krav om at elever på 12 år og derover bruger masker i VFC. De pågældende elever får 

udleveret masker af skolen, når de skal benytte centeret. 

I tilfælde af at der indføres yderligere restriktioner i Billund Kommune vil der hurtigt kunne 

iværksættes hjemmeundervisning. 

Det er i bestyrelsen taget op, om vi fra skolens side sikrer at elever, som er hjemme pga. sympto-

mer/afventen på svar på test tilbydes undervisningsopgaver hjemme. Ligeledes at det sikres at 

grupper i forbindelse med projektforløb kan fortsætte samarbejdet, selv om en elev er hjemme og 

afventer svar på test.  

7.  Opfølgning på trafikkampagne i uge 47 

Til orientering og drøftelse 

 Det var generelt en positiv oplevelse for bestyrelse og skolepatruljeelever at være til stede på sko-

len morgen og eftermiddag i kampagneugen og det er håbet, at indsatsen har været med til at sæt-

te fokus på hensigtsmæssig adfærd i trafikken ved skole. Det er aftalt at trafikregler ved skolen 

kommunikeres i nyhedsbrev inden jul som opfølgning på kampagnen.  

Godt at politiet var på skolen i ugen efter for at følge op. 

Der er tiltag i gang vedrørende yderligere skiltning ved skolen. 

Det er aftalt at kampagnen kan gentages i foråret.   

8. Plan for bestyrelsens arbejde i kommende skoleår 

Til drøftelse og beslutning 

 Det er besluttet at tage følgende emner op i den kommende periode: 

• AULA retningslinjer 

• Principper for underretning af hjemmene om elevernes udbytte af undervisningen 

• Mål og indholdsbeskrivelse i SFO 

• Playful Learning og projektbaseret undervisning. Kommunikation til forældre. 

9. Økonomirapport 

Bilag 4 Økonomirapport 1.12.2020 

Til orientering 

 Økonomirapport gennemgået. Det tegner til at skolen kommer ud med et tilfredsstillende regn-

skabsresultat. Ellers ingen bemærkninger. 

10. Evt. 

 Skolens handleplan for mad og måltider er behandlet politisk og vil blive delt via link i næste ny-

hedsbrev.  

 

 

 


